
PROTOKÓŁ NR L.2018 

z przebiegu L sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 13 września 2018 r. 

 

L nadzwyczajna sesja Rady Powiatu odbyła się w Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego w Sulechowie.. 

W obradach sesji uczestniczyło 19 radnych (nieobecni usprawiedliwieni: 

Danuta Hołołub, Krzysztof Sroczyński). Lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu nr L.2018. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście. 

 

Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 

o godz. 1205 otworzył L nadzwyczajną zwołaną na wniosek Zarządu sesję Rady 

Powiatu Zielonogórskiego witając wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 19 radnych, co stanowi 

kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad 2. 

Radnym został otrzymali porządek obrad oraz projekty uchwał. Porządek 

obrad Rada przyjęła jednogłośnie, „ZA”. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie L Sesji Rady Powiatu. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołów nr XLVIII.2018 i XLIX.2018. 

4. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 

i Gmin. 

7. Wnioski i interpelacje radnych. 

8. Prezentacja działań Zielonogórskiego Związku Powiatowo-Gminnego 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

9. Sprawozdania finansowe za I półrocze 2018 r. 

a) Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego za okres od 

1 stycznia do 30 czerwca 2018 r. samodzielnych publicznych zakładów opieki 

zdrowotnej; 

b) Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym 

przebiegu realizacji przedsięwzięć sporządzoną za okres od 1 stycznia do 

30 czerwca 2018 r. 

c) Informacja o przebiegu wykonania budżetu powiatu zielonogórskiego za 

okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2018 r. 



10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) nadania honorowego wyróżnienia Zasłużony dla Powiatu 

Zielonogórskiego, (druk 348); 

2) nadania honorowego wyróżnienia Zasłużony dla Powiatu 

Zielonogórskiego, (druk 349);   

3) powierzenia Gminie Czerwieńsk zadania własnego Powiatu 

Zielonogórskiego w zakresie zimowego utrzymania dróg powiatowych na 

terenie Gminy Czerwieńsk, (druk 350); 

4) powierzenia Gminie Kargowa zadania własnego Powiatu 

Zielonogórskiego w zakresie zimowego utrzymania dróg powiatowych na 

terenie Gminy Kargowa, (druk 351); 

5) powierzenia Gminie Nowogród Bobrzański zadania własnego Powiatu 

Zielonogórskiego w zakresie zimowego utrzymania dróg powiatowych na 

terenie Gminy Nowogród Bobrzański, (druk 352); 

6) powierzenia Gminie Trzebiechów zadania własnego Powiatu 

Zielonogórskiego w zakresie zimowego utrzymania dróg powiatowych na 

terenie Gminy Trzebiechów, (druk 353); 

7) rozpatrzenia skargi Pani ………………., (druk 354); 

8) zmiany uchwały Rady Powiatu Zielonogórskiego w sprawie określenia 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które przeznacza 

się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji, (druk 355); 

9) przekazania Gminie Trzebiechów zadania zarządzania częścią pasa 

drogowego drogi powiatowej nr 1199F”; (druk 327); 

10) zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok, (druk 358); 

11) zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na lata 2014-

2022”; (druk 357); 

11. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.). 

12. Wolne wnioski i zapytania. 

13. Zamknięcie L Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący przypomniał, że Protokoły są dostępne na stronie 

internetowej BIP powiatu zielonogórskiego, link Rady Powiatu, 

a w papierowej wersji do wglądu w biurze Rady oraz wyłożony jest przed sesją. 

Protokół nr XLVIII.2018 i XLIX .2018 został przyjęty jednogłośnie. 

 



Ad 4. 

 

Starosta informację przesłał radnym (załącznik nr 3) wraz 

z materiałami sesyjnymi. Przedstawił uzupełnienie działań zarządu. (załącznik 

nr 4).  

Ryszard Górnicki wyjaśnił, że jak wynika z uzasadnienia Minister 

Rolnictwa odmówił nadania odznaczeń rolnikom, gdyż są zbyt młodzi. 

O odznaczenia występują wójtowie. Poza tym zwrócił uwagę, iż słowa do 

biskupa Stefana Regmunta były faux pas. Spytał dlaczego na dożynkach była 

jedynie promocja Marszałek. To były polityczne dożynki, nie było jedzenia dla 

gości, dla mieszkańców. 

Dariusz Wróblewski stwierdził, iż wójtowie występują do starosty, 

a starosta do ministra o odznaczenie, nigdy nie było roli wojewody w tej drodze. 

Teraz procedura zmieniona. Powiat wyróżnił rolników. Koszenie trawników 

w niedzielę to wynik „miastowych”, nie są im znane tradycje wiejskie. 

Przypomniał, iż podkreślał wartości babimojszczyzny. Dożynki były wspólną 

imprezą, większość zadań wziął na siebie burmistrz, powiat był 

współorganizatorem. 

Edwin Łazicki stwierdził, że to dziwna polityka, na wspólnych imprezach 

powiat wychodzi najgorzej. 

 

Ad 5. 

 

W okresie od 28 czerwca do 13 września pełnił dyżury w biurze Rady, 

uczestniczył w posiedzeniach zarządu. Spotykał się również z samorządowcami 

z naszego powiatu, Był z wizytami w powiatowych placówkach oświatowych. 

Brał udział w uroczystościach Święta Wojska Polskiego, rocznicy wybuchu 

II wojny Światowej, w uroczystościach dożynkowych na terenie powiatu, 

festynie w DPS Pochwalił działania Dyrektor Agnieszki Szeląg. Imprezy 

organizowane w DPS są na bardzo wysokim poziomie, organizowane z pełnym 

zaangażowaniem i godne polecenia. 

Poinformował, iż wpłynęło pismo z wojewódzkiego Sanepidu mówiące, 

że sulechowski szpital musi uzyskać zgodę na działania radioaktywne. 

Wiceprzewodniczący pełnili dyżury w biurze rady. 

 

Ad 6. 

 

 JB powiedział, iż nie działa poradnia chirurgiczna. Zaproponował 

warianty działalności sulechowskiego szpitala: 1. Zastąpić szpital powiatowy 

szpitalem klinicznym; 2. Przekazać szpital marszałkowi województwa za 

symboliczną złotówkę z zabezpieczeniem na 200 mln. 

i przekształcenie w szpital kliniczny. Lekarze odeszli na emeryturę i można by 

to to przewidzieć 



Zbigniew Kaczmar, radny Rady Miejskiej w Sulechowie spytał 

o funkcjonowanie przychodni, słychać sprzeczne informacje. Poruszył też 

sprawę czystości ulic powiatowych na terenie miasta. 

 Dariusz Wróblewski oznajmił, że były prowadzone na ten temat 

z wojewodą lubuskim i NFZ, niestety nie woli marszałka do przejęcia szpitala. 

Przekazanie szpitala za 1 zł, gdy powiat spłaca jeszcze 2 mln. kredytu jest 

bezzasadne. Może być działalność oparta na współpracy. Poradnia Chirurgiczna 

funkcjonuje 3 dni w tygodniu, mimo braków kadrowych, na rynku brakuje 

lekarzy. Poszukiwania lekarzy cały czas trwają. W stosunku do innych 

powiatów szpital sulechowski dobrze funkcjonuje. Odnosząc się do kwestii dróg 

powiatowych, wyjaśnił, iż powiat w swoich zasobach ma prawie 370 km dróg, 

i trudno wszędzie jednocześnie pracować. Gminach, które posiadają 

infrastrukturę pod powiatowym asfaltem powinny przejąć nawierzchnie. 

Edwin Łazicki zwrócił uwagę, że brudne są też gminne ulice i poprosił 

o uściślenie, o które drogi chodzi. 

 Beata Kucuń odpowiedziała, iż 1 lekarz odszedł na emeryturę, a drugi 

odszedł ze względów osobistych. Na szpitalu ciąży obowiązek trzydniowego 

funkcjonowania przychodni i taki obowiązek wypełnia. Poradnia przyjmuje 

pacjentów 3 razy w tygodniu. Brakuje lekarzy i jest bolączka wszystkich 

placówek. Szpital ma podpisaną umową z uniwersytetem w zakresie 

położnictwa, w późniejszym terminie zostanie podpisana umowa oddziałem 

chirurgii onkologicznej. 

Edwin Łazicki poinformował, że zmieniają się zapisy ustawowe w sprawie 

wynagradzania lekarzy, co pogorszy sytuację na rynku. 

 Ryszard Górnicki stwierdził, że jeśli mieszkańcy oczekują przychodni 

czynnej codziennie, to powinna paść taka deklaracja. Zwrócił uwagę na 

niedofinansowanie szpitala przez Gminę Sulechów. Gmina Gubin przekazała 

1,5 mln szpitalowi powiatowemu, natomiast Sulechów 50 tys. w ciągu kilku lat. 

 Dariusz Wróblewski oznajmił, iż trzydniowe funkcjonowanie przychodni 

wynika z kontraktu z NFZ. Na pewno będą prowadzone dalsze rozmowy 

i negocjacje. Stwierdził, iż Gmina i Miasto Sulechów odnosi korzyści 

z funkcjonowania powiatu. 

 

Ad 7. 

 

 Nie zgłoszono wniosków, nie przedstawiono interpelacji. 

 

Ad 8. 

 

 Lilianna Krajewska, Prezes Zarządu Zielonogórskiego Związku 

Powiatowo-Gminnego przedstawiła działania Zielonogórskiego Związku 

Powiatowo-Gminnego w zakresie publicznego transportu zbiorowego (załącznik 

nr 5). Nie zgłoszono pytań. Informacja została jednogłośnie przyjęta. 



Ad 9. 

 

 Sprawozdania finansowe za I półrocze 2018 r.  

a) Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego za okres od 

1 stycznia do 30 czerwca 2018 r. samodzielnych publicznych 

zakładów opieki zdrowotnej; 

b) Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, 

w tym przebiegu realizacji przedsięwzięć sporządzoną za okres od 1 stycznia 

do 30 czerwca 2018 r.  

oraz Informacja o przebiegu wykonania budżetu powiatu 

zielonogórskiego za okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2018 r. zostały 

omówione na posiedzeniach komisji. 

Nie zgłoszono pytań i uwag. Przyjęto jednogłośnie. na posiedzeniach 

komisji 

 

Ad 10. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że radni zapoznali się z projektami 

uchwał na posiedzeniu komisji i pozytywnie je zaopiniowali. 

1) Radni jednogłośnie, 19 „ZA” przyjęli Uchwałę Nr L.311.2018 

w sprawie nadania honorowego wyróżnienia Zasłużony dla Powiatu 

Zielonogórskiego, (załącznik nr 6). 

2) Rada jednogłośnie, 19 „ZA” przyjęli Uchwałę Nr L.312.2018 

w sprawie nadania honorowego wyróżnienia Zasłużony dla Powiatu 

Zielonogórskiego , (załącznik nr 7). 

3) Radni jednogłośnie, 19 „ZA” przyjęli Uchwałę Nr L.313.2018 

w sprawie powierzenia Gminie Czerwieńsk zadania własnego Powiatu 

Zielonogórskiego w zakresie zimowego utrzymania dróg powiatowych na 

terenie Gminy Czerwieńsk, (załącznik nr 8). 

4) Rada jednogłośnie, 19 „ZA” przyjęli Uchwałę Nr L.314.2018 

w sprawie powierzenia Gminie Kargowa zadania własnego Powiatu 

Zielonogórskiego w zakresie zimowego utrzymania dróg powiatowych na 

terenie Gminy Kargowa, (załącznik nr 9). 

5) Radni jednogłośnie, 19 „ZA” przyjęli Uchwałę Nr L.315.2018 

w sprawie powierzenia Gminie Nowogród Bobrzański zadania własnego 

Powiatu Zielonogórskiego w zakresie zimowego utrzymania dróg 

powiatowych na terenie Gminy Nowogród Bobrzański, (załącznik nr 10). 

6) Rada jednogłośnie, 19 „ZA” przyjęli Uchwałę Nr L.316.2018 

w sprawie powierzenia Gminie Trzebiechów zadania własnego Powiatu 

Zielonogórskiego w zakresie zimowego utrzymania dróg powiatowych na 

terenie Gminy Trzebiechów, (załącznik nr 11).  

7) Radni jednogłośnie, 19 „ZA” przyjęli Uchwałę Nr L.317.2018 

w sprawie rozpatrzenia skargi Pani ….., (załącznik nr 12).  



8) Rada jednogłośnie, 19 „ZA” przyjęli Uchwałę Nr L.318.2018 

w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Zielonogórskiego w sprawie 

określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji, (załącznik nr 

13). 

9)  Rada jednogłośnie, 19 „ZA” przyjęła Uchwałę Nr L.319.2018 

w sprawie przekazania Gminie Trzebiechów zadania zarządzania częścią 

pasa drogowego drogi powiatowej nr 1199F, (załącznik nr 14). 

10) Radni jednogłośnie, 19 „ZA” przyjęli Uchwałę Nr L.320.2018 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok,, (załącznik nr 15). 

11) Rada jednogłośnie, 19 „ZA” przyjęli Uchwałę Nr L.321.2018 

w sprawie zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na 

lata 2014 – 2022”,, (załącznik nr 146.  

 

Ad 11. 

bezprzedmiotowy. 

 

Ad 12. 

 

Waldemar Kotlarski podziękował Liliannie Krajewskiej, Prezes Zarządu 

Zielonogórskiego Związku Powiatowo-Gminnego za prezentację i włożony 

wkład pracy w sprawne działanie związku. 

 

Ad 13. 

 

 O godz. 1330 Przewodniczący Rady zamknął obrady L Sesji Rady Powiatu 

Zielonogórskiego. 

 Edwin Łazicki zaprosił na uroczyste zakończenie kadencji, 100-lecie 

odzyskanie Niepodległości i 20-lecie samorządu powiatowego.  

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokolant       Przewodniczący 

              Rady Powiatu Zielonogórskiego 

         Jolanta Drygas     

                  Edwin Łazicki 

 

 


